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ZAPISNIK 

 

35. sjednice Zajedničke komisije Parlamentarne skupštine BiH 

za obrambenu i sigurnosnu politiku i nadzor nad radom obrambenih i 

sigurnosnih struktura na razini Bosne i Hercegovine 

 

 

Sjednica je održana 25.8.2006.godine, u vremenu od 10 sati do 12 sati i 30 minuta. 

Sjednici su nazočili članovi Zajedničke komisije:  Boško Šiljegović, Branko Zrno, Šefik 

Džaferović, Mehmed Žilić, Adem Huskić, Vinko Radovanović, Momčilo Novaković, Vinko Zorić i 

Halid Genjac. 

Sjednici opravdano nisu nazočili: Osman Brka, Anto Spajić i Mirko Blagojević. 

Na sjednici su bili nazočni i gosti: zamjenica ministara obrane BiH Marina Pendeš; iz 

Predsjedništva BiH Dragan Kapetina; iz Ministarstva sigurnosti BiH Mario Janeček; iz Ministarstva 

vanjske trgovine i ekonomskih odnosa BiH Dragan Mekić; predstavnici Državne međuresorne 

komisije za PfP i NATO Nedžad Hadžimusić, Edin Šehić, Svetozar Miletić, Zoran Šainović i Goran 

Pranjić; iz NATO Stožera u BiH Vill Thomas i Lejla Dizdarević; iz OHR-a Mudžahid 

Hasanbegović i Johanes Vijarek; iz OESS-a Christian Haupt, Dušan Zeler i Jasna Dragičević; 

tajnica Zajedničke komisije Dragica Hinić i savjetnik za vojna i sigurnosna pitanja Željko Grubešić.  

Sjednicom Zajedničke komisije za obrambenu i sigurnosnu politiku i nadzor nad radom obrambenih 

i sigurnosnih struktura na razini Bosne i Hercegovine predsjedao je Boško Šiljegović. 

 

Za sjednicu je predložen i potom jednoglasno usvojen dopunjeni 

 

DNEVNI RED 

 

1.   Usvajanje Zapisnika 34. sjednice Zajedničke komisije; 

2.   Razmatranje Prijedloga zakona o dopunama Zakona o obrani BiH  

      (predlagatelj: zastupnik Momčilo Novaković i izaslanik Boško Šiljegović); 

3. Obavijesno razmatranje Odluke Predsjedništva BiH o veličini, strukturi i lokacijama Oružanih 

snaga BiH (Predsjedništvo BiH); 

4. Izvješće o provedbi pretvorbe u području obrane za srpanj 2006. godine 

(sačinitelj: Ministarstvo obrane BiH); 

5. Razmatranje Informacije o uvozu-izvozu oružja i vojne opreme u 2005. godini 

(predlagatelj: Vijeće ministara BiH); 

6. Razmatranje Izvješća o radu Državne međuresorne komisije za NATO i PfP, s Akcijskim  

planom implementiranja aktivnosti za dostizanje NATO sigurnosnih standarda  (sačinitelj: 

DMK za NATO i PfP); 
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7. Razmatranje Informacije u svezi s tajnim zatvorima i transportima CIA-e 

(sačinitelj: Ministarstvo sigurnosti BiH); 

   8:   Izvješće o radu Zajedničke komisije za obrambenu i sigurnosnu politiku BiH za 

         mandatno razdoblje 2003.-2006. godine; 

9. Tekuća pitanja. 

 

Ad.-1. Usvajanje Zapisnika 34. sjednice Zajedničke komisije 
 

Članovi Zajedničke komisije jednoglasno su usvojili Zapisnik 34. sjednice. 
 

                         

Ad.-2.   Razmatranje Prijedloga zakona o dopunama Zakona o obrani BiH 

             (predlagatelj: zastupnik Momčilo Novaković i izaslanik Boško Šiljegović) 

 

Boško Šiljegović dao je uvodne napomene o Prijedlogu zakona o dopunama Zakona o obrani BiH, 

čiji je predlagatelj zajedno sa zastupnikom Momčilom Novakovićem. Istaknuo je: u parlamentarnu 

proceduru Prijedlog zakona dostavljen je 20.6.2006., sa zahtjevom za razmatranje po skraćenoj 

proceduri, sukladno članku 104., odnosno 99. poslovnika obaju domova Parlamentarne skupštine 

BiH. Domovi su  na svojim sjednicama, održanim 7.7.2006.godine, usvojili predlagateljev zahtjev 

za razmatranje po skraćenoj proceduri. Ustavno-pravna komisija Zastupničkoga doma utvrdila je 

postojanje ustavne osnove za ovaj Zakon 21.6.2006. godine, a Komisija Doma naroda 7.7.2006. Na 

Prijedlog zakona nije bilo uloženih amandmana. 

Momčilo Novaković ukratko je obrazložio razloge za upućivanja Prijedloga zakona u 

parlamentarnu proceduru. Predlagatelj je nastojao postići istovjetan načina rješavanja statusa 

civilnih osoba u entitetskim ministarstvima obrane, kako je riješen status vojnih osoba koje su 

ostale bez zaposlenja zbog reforme u području obrane.  

Vinko Zorić drži predloženi Zakon kvalitetim, te će ga u cijelosti podržati. 

Šefik Džaferović naglasio je: Zajednička komisija do sada je riješila niz značajnih pitanja uz 

mišljenje i suglasnost Ministarstva obrane BiH. Stoga bi  i u ovom slučaju trebalo tražiti mišljenje 

toga Ministarstva, jer očitovanje bez dostatnih informacija u konkretnom slučaju može dovesti do 

eventualno diskriminatorskog odnosa prema drugim kategorijama osoba koje također ostaju bez 

posla. Osobno podržava rješavanje problema za navedenu kategoriju osoba. U kontekstu 

navedenog, izvijestio je o dopisu osoba na civilnoj službi u entitetskom ministarstvu obrane  iz 

Županije Središnja Bosna, kojim se ukazuje na potrebu rješavanja pitanja jedne kategorije tih osoba 

koje imaju 25 godina radnog staža a nisu napunili 45 godina života. Inače, to su uvjeti predloženi 

predmetnim Zakonom. U konkrenom slučaju, predložio bi odgovarajući amandman za rješavanje 

takvih i sličnih problema navedenih osoba, ali su mu za to potrebne dodatne informacije kojima 

trenutno ne raspolaže.  Potom je predložio da Komisija traži pisano očitovanje Ministarstva obrane 

BiH i Vijeća ministara BiH o predmetnom Zakonu, nakon čega bi održala još jednu sjednicu i 

očitovala se o Prijedlogu zakona. 

Momčilo Novaković i Boško Šiljegović istaknuli su: prilikom izradbe Prijedloga zakona obavili su 

potrebne konzultacije s ministrom obrane BiH, predstavnicima sindikata  i drugim činiteljima u tom 

području, koji su pritom dali suglasnost za izmjene Zakona. Također, ove izmjene ne bi trebale 

previše opteretiti mirovinske fondove. Glede razmatranja ovoga Zakona, iskazali su bojazan da ono 

neće biti okončano u ovom mandatnom razdoblju, s obzirom na budući izborni proces. 

Marina Pendeš informirala je nazočne da su u Ministarstvu obrane BiH o ovome pitanju vođeni 

razgovori s predstavnicima sindikata, koji su rezultirali konstatacijom da je ovakvo rješavanje 

problema za navedene kategorije osoba najbolje. Stoga oni podržavaju predloženi Zakon. 

Boško Šiljegović potom je naglasio da će Zajednička komisija nastaviti rad i nakon 1.10.2006. 

godine, s obzirom na način njezinog osnivaanja. 

Šefik Džaferović potom je predložio: potrebno je obvezati članove Zajedničke komisije na 

održavanje još jedne sjednice na kojoj će se očitovati o predloženom Zakonu, i to nakon dobivanja 
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pisanog mišljenja Vijeća ministara BiH i resornog ministarstva o ovome Zakonu, koje bi ove 

institucije trebale dostaviti u roku od 10 dana. 

S ovim je prijedlogom bio suglasan i Momčilo Novaković.  

Nakon okončanja rasprave, Zajednička komisija jednoglasno je usvojila sljedeći zaključak:   

„Zajednička komisija za obrambenu i sigurnosnu politiku BiH od Vijeća ministara BiH zahtijeva 

da, najkasnije u roku od 10 dana, dostavi mišljenje o Prijedlogu zakona o dopunama Zakona o obrani, 

predlagatelja zastupnika Momčila Novakovića i izaslanika Boška Šiljegovića, kako bi ova 

Komisija potom održala još jednu sjednicu i okončala aktivnost vezanu uz očitovanje o 

predloženom Zakonu.“ 

 

Ad.-3. Obavijesno razmatranje Odluke Predsjedništva BiH o veličini, strukturi 

           i lokacijama Oružanih snaga BiH (Predsjedništvo BiH) 

 

Boško Šiljegović dao je uvodne napomene o Odluci o veličini, strukturi i lokacijama Oružanih 

snaga BiH. Predsjedništvo BiH ovu je Odluku usvojilo na  svojoj 98. sjedinici, održanoj  5. srpnja 

2006., a sukladno Ustavu BiH i čl. 12. i 81. Zakona o obrani BiH. Ova je Odluka dostavljena 

Zajedničkoj komisiji radi informiranja. 

Potom je kraće obrazloženje Odluke dao Dragan Kapetina. On je istaknuo da Predsjedništvo BiH 

u potpunosti podržava ovakav način rada Zajedničke komisije, koja želi biti obaviještena o svim 

značajnim pitanjima vezanima uz reformu obrane. Odluka sadrži sve potrebne elemente koji se 

odnose na strukturu, broj pripadnika i razmještaj postrojbi Oružanih snaga BiH. U svezi sa 

sadržajem Odluke, posebno je naglasio kako je vođeno računa o  nacionalnoj zastupljenosti 

pripadnika, a za osnovni kriterij u rješavanju ovoga pitanja uzet je popis stanovništva iz 1991. 

godine, uz još neke kriterije.  

Momčila Novakovića zanimala su dva pitanja. Prvo pitanje odnosilo se na postojanje avionske 

postrojbe. Mišljenja je kako je uopće razgovor o ovom pitanju neozbiljan, s obzirom na financijske 

mogućnosti BiH, kao i činjenicu da se želimo priključiti NATO-u i sustavu kolektivne sigurnosti. 

Drugo pitanje odnosilo se na kriterije kojima se Predsjedništvo BiH vodilo prilikom utvrđivanja 

nacionalne zastupljenosti pripadnika Oružanih snaga BiH. 

Dragan Kapetina istaknuo je da Ministarstvo obrane BiH nije imalo dvojbi u svezi s prvim 

pitanjem. Ovo Ministarstvo, s čijim je mišljenjem suglasan i NATO, nije predložilo postojanje 

avionske postrojbe. Međutim, kako Predsjedništvo BiH nije postiglo suglasnost o tom pitanju, 

utvrđeno je prijelazno razdoblje do 31.7.2007. godine tijekom kojeg bi trebalo donijeti konačnu 

odluku o tome. U međuvremenu ta postrojba ne egzistira. U odnosu na drugo pitanje, istaknuo je:  

osnovni kriterij za popunu Oružanih snaga BiH bio je popis stanovništva iz 1991. godine, ali su 

korišteni i kriteriji kao što je operativna spremnost Oružanih snaga, moral i kohezija te puna 

popuna.  

Mehmed Žilić naglasio je da BiH vjerojatno nema kapacitet za pokrivanje svoga neba, ali raspolaže 

značajnom i vrijednom infrastrukturom za vojnu avijaciju, tako da bi ovu infrastrukturu mogli na 

neki način iskoristiti i kompenzirati za te potrebe. 

Nakon okončanja rasprave, članovi su Komisije bili zadovoljni ovakvim načinom informiranja o 

svim značajnim pitanjima i o konkretnom pitanju. 

 

 

Ad.-4. Izvješće o provedbi pretvorbe u području obrane za srpanj 2006. 

          (Ministarstvo obrane BiH) 
 

Boško Šiljegović istaknuo je: ministar obrane BiH, sukladno članku 61. stavak (2) Zakona o obrani 

BiH, je 18.8.2006. Zajedničkoj komisiji dostavio Izvješće o provedbi pretvorbe u području obrane 

za srpanj 2006. godine na razmatranje i usvajanje. 
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Marina Pendeš obavijestila je o aktivnostima koje je ovo Ministarstvo obavilo u navedenom 

izvještajnom razdoblju, pritom naglašujući 1.10.2006. godine kao jedan od najznačajnih datuma u 

tranzicijskom razdoblju. Ministarstvo obrane BiH nada se da će do toga datuma u cijelosti okončati 

izbor državnih službenika, donijeti potrebne podzakonske akte i sl. 

Nakon kraće rasprave, članovi Zajedničke komisije jednoglasno su usvojili predmetno Izvješće. 

 

Ad.-5. Razmatranje Informacije o uvozu-izvozu oružja i vojne opreme u 2005. godini 

  (sačinitelj: Vijeće ministara BiH) 

 

Boško Šiljegović dao je uvodne napomene o Informaciji o izdanim dozvolama  za izvoz/uvoz 

oružja i vojne opreme u 2005. godini. Vijeće ministara BiH je ovu Informaciju 27.7.2006. dostavilo 

u parlamentarnu  proceduru  

Dragan Mekić istaknuo je: ovo je redovita informacija koju Vijeće ministara BiH dostavlja 

sukladno zakonskim odredbama. Informacija sadrži i Izvješće Inspekcijskog tima i Informaciju o 

nadzoru tvornica nemjenske proizvodnje i o nadzoru uvoza/izvoza oružja i vojne opreme. Posebno 

je naglasio suficit koji je BiH postigla u ovom području, jer je dostignut izvoz u vrijednosti od 63 

milijuna eura, dok uvoz iznosi 13 milijuna  eura. U odnosu na 2004. godinu, izvoz je porastao za 

55% a uvoz za 10%. U međuvremenu, BiH je usuglasila i svoju zakonsku legislativu s EU 

standardima, što dokazuje i akt Vijeća Europe kojim je ukinuta zabrana izvoza ovih proizvoda iz 

BiH. 

Adem Huskić naglasio je: sada je zbilja jasno da je namjenska industrija  jedna od najboljih u našoj 

zemlji. Stoga bi i ova Komisija i BiH u cijelosti trebali naći modus za poticanje njezinog daljnjeg 

razvoja. U tom kontekstu predložio je donošenje zaključka o potrebi osnivanja jedne agencije ili 

direkcije koja bi koordinirala poslove i promovirala bh. namjensku industriju. 

Momčila Novakovića zanimalo je koliko ih je od 129 registriranih pravnih osoba kojima je izdano 

466 dozvola za uvoz/izvoz oružja i vojne opreme u 2005. godini zaista realiziralo te dozvole. 

Dragan Mekić obavijestio je da su sve 129 pravne osobe dobile tražene dozvole i one su 

realizirane, pri čemu ima pravnih subjekata koji češće od drugih dobiju dozvole i izvoze pretežito 

streljivo. U sklopu Ministarstva vanjske trgovine egzistira odjel nadležan za praćenje i promociju 

namjenske proizvodnje. Glede pitanja izdanih i potom realiziranih dozvola, istaknuo je da 

Ministarstvo od pravnih subjekata zahtijeva da ga nakon iskorišetnja dozvola obavijeste o toj 

činjenici, te tako postoji podatak o tome u Ministarstvu. Osim toga, resorno ministarstvo 

organiziralo je i eksperni tim koji obavlja posao nadzora na terenu. 

Momčilo Novaković potom je naglasio: ovo je iznimno ozbiljno pitanje koje zaslužuje širu 

raspravu. Stoga se na današnjoj sjednici ne bi mogli očitovati o prijedlogu Adema Huskića za 

osnivanje agencije koja bi se bavila koordinacijom poslova, prezentacijom i promidžbom 

namjenske industrije. Ovo bi pitanje prethodno trebalo razmatrati Ministarstvo vanjske trgovine 

BiH koje bi, u suradnji s drugim ministarstvima, trebalo dati svoje mišljenje, na temelju kojeg bi se 

Zajednička komisija potom mogla očitovati. 

Mehmed Žilić podržao je inicijativu i prijedlog zaključka koje je formulirao Adem Huskić u svezi s 

osnivanjem agencije za navedeno područje. 

Nakon okončanja rasprave, članovi Zajedničke komisije su Informaciju primili k znanju, a potom, 

sa sedam glasova „za“ i jednim „suzdržanim“, prihvatili i predložili domovima Parlamentarne 

skupštine BiH usvajanje sljedećih zaključaka: 

„1. Zajednička komisija i domovi Parlamentarne skupštine  BiH podržavaju predloženu inicijativu  

danu nakon inspekcijskog nadzora u predmetnom području kojom je konstatirano postojanje 

određenih pitanja koja bi trebalo jedinstveno regulirati na području Bosne i Hercegovine, odnosno 

usaglasiti entitetske propise, bar u dijelu koji se odnosi na prava i obveze pravnih osoba koje se 

bave proizvodnjom i remontom oružja i vojne opreme. 
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2. Zajednička komisija i domovi Parlamentarne skupštine BiH sugeriraju Vijeću ministara BiH da 

razmotri potrebe i mogućnosti za osnivanje jednoga tijela na razini Bosne i Hercegovine koje bi 

koordiniralo poslove i promoviralo bh. namjensku industriju.“ 

 

Ad.-6. Razmatranje Izvješća o radu Državne međuresorne komisije za NATO i PfP, s 

           Akcijskim  planom implementiranja aktivnosti za dostizanje NATO 

           sigurnosnih standarda (predlagatelj: DMK za NATO i PfP) 

 

Boško Šiljegović obavijestio je: na temelju prethodnih zaključaka Zajedničke komisije, Državna 

međuresorna komisija za NATO i PfP je 24.7.2006. dostavila Izvješće o radu Državne međuresorne 

komisije za NATO i PfP, s Akcijskim planom implementiranja aktivnosti za dostizanje NATO 

sigurnosnih standarda.  

Marina Pendeš potom je ukratko je objasnila način osivanja Državne međuresorne komisije za 

NATO i PfP. 

Nedžad Hadžimusić obrazložio je rad ove Komisije, istaknuvši da bi do završetka ove godine naša 

zemlja mogla institucionalizirati odnose s PfP-om i NATO-om. Akcijski plan DMK-a, koji je dan 

uz Izvješće,  uvjet je za institucionalizaciju odnosa s NATO-om, a njegova je osnova prije svega 

Sigurnosni sporazum o zaštiti tajnih podataka s NATO-om. Središnji registar svih podataka, koji je 

previđen Sporazumom, nalazit će se u Ministarstvu sigurnosti BiH, dok će se podregistri nalaziti u 

Ministarstvu obrane BiH i Misiji BiH u Bruxellesu. Na kraju je obavijestio da je Vijeće ministara 

BiH usvojilo i Izvješće i Akcijski plan. U međuvremenu je postignut visok stupanj suradnje s 

predstavnicima NATO Stožera u Bruxellesu, čiji je skorašnji posjet najavljena, a cilj mu je pratiti 

stupanj pripremljenosti zemlje za budući sumit NATO-a u Rigi. U tom kontekstu, od naše je Misije 

u Bruxellesu zatraženo da svoje javne istupe i aktivnosti koordinira s DMK-om. Na kraju je 

predložio da se rad DMK-a, kao tijela Vijeća ministara BiH, u potpunosti učini javnim, također 

predloživši da svako svoje izvješće istodobno dostavljaju Vijeću ministara i Zajedničkoj komisiji.  

Zoran Šainović zasebno je obrazložio segmente Akcijskog plana te poduzete i aktivnosti koje je 

nužno dalje poduzeti radi potpisivanja Sigurnosnog sporazuma s NATO-om. Planom su utvrđeni 

nositelji aktivnosti i on sadrži nekoliko poglavlja koja tretiraju: pitanja podzakonskih akata koje 

treba donijeti, pitanje fizičke sigurnosti prostorija, propise o sigurnosti dokumenata i sigurnosti 

osoblja (izdavanje sigurnosnih dozvola), informatičku sigurnost i obvezu nadležnih institucija da 

planiraju proračun za realiziranje svojih aktivnosti u ovome području. 

U kraćoj su diskusiji sudjelovali Boško Šiljegović i Šefik Džaferović. Bili su zadovoljni dostavom 

iscrpnog izvješća koje pokazuje ozbiljnost u radu i  pristupu ovome pitanju. Posebice ih raduje 

informacija o poziciji BiH pred održavanje sumita NATO-a u Rigi, pri čemu treba učiniti sve 

potrebne korake kako bi BiH konačno postala članicom PfP-a i NATO-a. 

Nakon okončanja rasprave, članovi Zajedničke komisije jednoglasno su usvojili Izvješće s 

Akcijskim planom. 

 

Ad.-7. Razmatranje Informacije u svezi s tajnim zatvorima i transportima CIA-e 

  (sačinitelj: Ministarstvo sigurnosti BiH) 

 

Boško Šiljegović obavijestio je: Ministarstvo sigurnosti BiH je 13.7.2006. Zajedničkoj komisiji 

dostavilo pismo glavnog tajnika Vijeća Europe o prijedlozima za aktivnosti koje treba poduzeti u 

svezi s Izvješćem i člankom 52. Europske konvencije o ljudskim pravima. Iako je navedeni  rok za 

dostavu komentara  istekao, misli da još nismo zakasnili jer će sjednica Vijeća Europe biti održana 

tek u rujnu. Također, ovaj bi materijal, po njegovu mišljenju, trebala razmatrati Zajednička komisija 

za nadzor nad radom OSA-e, jer obuhvaća obavještajno-sigurnosno područje. 

Mario  Janeček obrazložio je dostavljeni materijal. U pitanju su preporuke glavnoga tajnika Vijeća 

Europe dane u svezi s utvrđenim kršenjem ljudskih prava. Te su preporuke smjernice za daljnje 
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aktivnosti članica Vijeća Europe u jačanju nadzora zračnog prometa, te nadzora aktivnosti rada 

stranih obavještajnih službi. 

Vinko Radovanović imao je primjedbu na formulaciju ove točke dnevnoga reda, s obzirom da nije 

u pitanju informacija u svezi s tajnim CIA-inim zatvorima, jer ovaj dokument tretira preporuke 

glavnog tajnika Vijeća Europe. Stoga ovu točku u tom smislu i treba preformulirati. 

S ovom je primjedbom bio suglasan i predstavnik Ministarstva sigurnosti BiH. Boško Šiljegović  

također je suglasan s navedenom primjedbom, ali je istaknuo kako je točka dnevnoga reda 

formulirana prema nazivu u zvaničnom dopisu resornog ministarstva. 

Šefik Džaferović predložio je da se u potpunosti podrže predložene preporuke glavnog tajnika 

Vijeća Europe, s obzirom da je BiH članica ove organizacije i mora se ponašati sukladno utvrđenim 

demokratskim standardima i načelima. 

 

Nakon okončanja rasprave, članovi Zajedničke komisije, uz prethodnu konstataciju da je dokument 

dostavljen Zajedničkoj komisiji neodgovarajuće naslovljen, jednoglasno su podržali preporuke koje 

je sačinio glavni tajnik Vijeća Europe o ovome pitanju. 

 

Ad.-8. Izvješće o radu Zajedničke komisije za mandatno razdoblje 2002.-2006. godine 

 

Boško Šiljegović ukratko je obrazložio potrebu da Zajednička komisija za obranu i sigurnost BiH 

na kraju mandatnog razdoblja usvoji svoje Izvješće o radu i dostavi ga domovima Parlamentarne 

skupštine BiH na razmatranje. Nakon kraćeg obrazloženja razloga za izradu Izvješća, predložio je 

preporuke za domove i Zajedničku komisiju u sljedećem mandatu. Radi se o sljedećim 

preporukama: 

 

1. Za  nastavak postizanja dobrih rezultata u radu Zajedničke komisije nužno je osigurati 

dobro i konstruktivno ozračje i suradnju svih članova Zajedničke komisije te 

službenika angažiranih u njoj. 

2. Također, preporučuje se nastaviti iznimno dobru suradnju između Zajedničke 

komisije i resornog ministarstva Vijeća ministara BiH nad kojim ova Komisija ima 

parlamentarni nadzor, te suradnju s predstavnicima OESS-a Misije u BiH, NATO-a, 

DCAF-a i drugih domaćih i međunarodnih institucija koje su dale izniman doprinos i 

potporu radu Komisije; 

3. Zajednička komisija u narednom razdoblju treba u još većoj mjeri pojačati 

parlamentarni nadzor u područjima za koja je nadležna, kako bi svojom aktivnošću 

maksimalno utjecala na otklanjanje određenih negativnih pojava u društvu. 

4.  Nužno je u što kraćem roku osigurati prostor za Zajedničku komisiju (ured), te 

popuniti slobodna radna mjesta predviđena Pravilnikom o unutarnjem ustroju i 

sistematizaciji radnih mjesta u Tajništvu Parlamentarne skupštine BiH i 

Sistematizacijom radnih mjesta u Tajništvu Parlamentarne skupštine BiH, kako bi 

Služba  mogla adekvatno odgovoriti potrebama Komisije. 

 

Šefik Džaferović u potpunosti je suglasan s predloženim preporukama i zadovoljan radom  

Komisije, koja je po svojim rezultatima doista najbolja komisija u Parlamentu BiH. Na kraju je 

predložio: u preporukama navesti i izniman rad službenika angažiranih u ovoj Komisiji, što je 

doprinijelo ostvarenju navedenih rezultata. Drži potrebnim svim institucijama s kojima je 

Komisija ostvarila iznimno dobre odnose na kraju mandata uputiti pismo zahvale za uspješnu 

suradnju.  

Boško Šiljegović istaknuo je: planirano je da Zajednička komisija organizira oproštajni skup na 

koji će biti pozvani svi oni koji su na bilo koji način sudjelovali u njezinom radu. Na tom skupu, 

koji bi najvjerojatnije organizirali u listopadu, Zajednička komisija zahvalit će se svima njima na 

pomoći i potpori koju su joj dali tijekom proteklog mandata. 
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Nakon okončanja rasprave, članovi Zajedničke komisije jednoglasno su prihvatili Izvješće o radu 

Zajedničke komisije za mandatno razdoblje 2002.-2006., s  predloženim preporukama, te zaključili 

upoznati oba doma Parlamentarne skupštine BiH o njemu na idućoj sjednici, i to Zastupnički dom 

29.8.2006., a Dom naroda po zakazivanju. 

Također, podržan je prijedlog za organiziranje oproštajnog skupa Zajedničke komisije. 

 

Ad.-9. Tekuća pitanja: 

 

a) Izvješće o posjetu Zajedničke komisije Tajništvu OESS-a, Beč, 24.7.2006.  

Članovi Zajedničke komisije jednoglasno su usvojili Izvješće o posjetu Tajništvu OESS-a, Beč,    

24.7.2006. godine. 

 

b) Izvješće o posjetu Zajedničke komisije Parlamentu i Ministarstvu obrane Republike 

Slovačke, 25. i 26.7. 2006.  

Članovi Zajedničke komisije jednoglasno su usvojili Izvješće o posjetu Parlamentu i Ministarstvu 

obrane Republike  Slovačke, u vremenu od 25. do 26. srpnja 2006. godine. 

 

 

c)  Poziv Centra za sigurnosne studije BiH i NATO Stožera iz Bruxellesa za nazočenje 

     seminaru o temi: „Prezentacija nove agende NATO-a i nove strukture Oružanih 

     snaga BiH“, Banja Luka, 5.9.2006.  
 

Članovi Zajedničke komisije odlučili su, prema pozivu Centra za sigurnosne studije BiH i NATO 

Stožera iz Bruxellesa za nazočenje seminaru o temi: „Prezentacija nove agende NATO-a i nove 

strukture Oružanih snaga BiH“, koji se treba održati u Banjoj Luci 5.9.2006. godine, uputiti: Boška 

Šiljegovića, Mehmeda Žilića, Adema Huskića, Branka Zrnu, Dragicu Hinić i Željka Grubešića. 

 

d) Posjet Zajedničke komisije Austriji i Francuskoj  

 

Članovi Zajedničke komisije obaviješteni su da je OESS Misija u BiH pri kraju organizacije posjeta 

ove Komisije Austriji (Beč). Posjet bi se trebao realizirati u listopadu ili studenom. 

Također, posjet Europskom korpusu u Strazbourgu (Francuska) trebao bi biti realiziran sredinom 

listopada. 

Prema pozivu OESS-a, članovi Zajedničke komisije predložili su na ova putovanja uputiti svoje 

članove, tajnicu i savjetnika u Komisiji. 

 

              Zapisnik sačinila                                                          Privremeni predsjedatelj 

                                                                                                       Zajedničke komisije 

               Dragica Hinić                                                                  Boško Šiljegović 


